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RTS: Bolnice se pune – kliničke slike mnogo teže, na 
respiratorima sve više mladih 
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distance! 
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Bolnice se pune – kliničke slike mnogo teže, na respiratorima sve više mladih 

Koronavirus je u Srbiji od početka epidemije registrovan kod 759.952  osobe, a zabeleženo je 7.278 

smrtnih slučajeva, pokazuju podaci sa sajta covid19.rs. Na bolničkom lečenju nalazi se 1.157 pacijenata 

od kojih je 75 na respiatorima. 

U srpskim sredinama na KiM preminule dve i 26 obolelih osoba 

U srpskim sredinama na KiM preminule su dve osobe obolele od kovida 19 dok je zabeleženo još 26 

novoinficiranih korona virusom među testiranih 67, saopšteno je iz Kriznog štaba u Kosovskoj Mitrovici. 

Od izbijanja epidemije život su od kovida 19 izgubile 153 osobe. Novopreminule osobe su iz Kosovske 

Mitrovice i Goraždevca. 

Novoobolele osobe su iz Kosovske Mitrovice - devetoro, iz Leposavića osmoro, iz Zvečana i Gračanice po 

četvoro i jedan iz Štrpca. 

Ukupno obolelih od početka pandemije u srpskim sredinama je 6.240, a aktivna su 162 slučaja. 

 



 
 

Vranje, na bolničkom lečenju 47 pacijenata 

U kovid bolnici Zdravstvenog centra Vranje hospitalizovano je 47 pacijenata pozitivnih na koronavirus sa 

upalom pluća, a 33 su na kiseoniku. Na bolničko lečenje primljena su četiri pacijenta. 

U kovid ambulanti Doma zdravlja u Vranju tokom jučerašnjeg dana obavljena su 123 pregleda, od čega 

su 64 prvi pregledi. Urađen je jedan brzi, pet pi-si-ar i 77 antigenskih testova, od kojih su 32 pozitivna na 

koronavirus. 

Ružić: Svakog petka presek stanja u školama i plan kako će se ići na nastavu sledeće sedmice 

Ministar prosvete Branko Ružić rekao je, gostujući u Dnevniku RTS-a, da će u najvećem delu Srbije biti 

zeleno svetlo za početak školske godine, a da je najvažnije da će časovi trajati 45 minuta i da će rad 

početi na tradicionalan način. 

Napomenuo je da će se na najprikladniji način pratiti epidemiološka situacija u školama, kao i mere i na 

osnovu toga opredeljivaće se u kojoj zoni će biti određena lokalna samouprava. 

"Svakog petka će biti presak stanja i odlučivaće se za sledeću nedelju kako će đaci ići u školu", rekao je 

Ružić. 

Stamenković: Insistiraćemo na pojačanom nadzoru u javnom prevozu i tržnim centrima 

Mnogi ne poštuju mere, a nedovoljno se i kontrološe sprovođenje mera. Svadbe i provodi u noćnim 

klubovima okupljaju mnogo više ljudi nego što je preventivnim merama propisano. I sve to se već 

danima unazad odražava i u epidemijskoj statistici. Goran Stamenković, pomoćnik ministra zdravlja za 

inspekcijske poslove navodi za RTS da će insistirati na pojačanom nadzoru u javnom prevozu, tržnim 

centrima i megamarketima. 

"Insistiraćemo na pojačanom nadzoru – broj jedan će biti javni saobraćaj, jer je javni prevoz po nekom 

prioritetu rizika prepoznat kao delatnost koja će sigurno u ovoj epidemiološkoj situaciji pogoršanja 

imajući u vidu brojke sigurno biti prvi na listi. Kontrolisaćemo i ugostiteljske objekte. Mislim da ćemo 

akcenat ponovo baciti na tržne centre i na megamarkete jer očigledno tu veliki broj zaposlenih nije 

poštovao svoje obaveze", navodi Stamenković. 

Raste broj pregleda u Zlatiborskom okrugu, brine što je sve više pacijenata sa težom klinikom slikom 

Poslednjih sedam dana u Zlatiborskom okrugu svakodnevno je stotinak novozaraženih koronavirusom. 

Sa porastom broja obolelih raste i broj pacijenata na respiratoru. Trenutno ih je u Zlatiborskom okrugu 

devet, a pre samo sedam dana ih je bilo troje. Prošlog ponedeljka su u Zlatiborskom okrugu bila 

hospitalizovana 123 pacijenata, a juče 60 više.Direktor Zdravstvenog centra Užice, doktor Miloš Božović, 

kaže za RTS da brine podatak da je sve veći broj pacijenata sa težom kliničkom slikom. 

"Svi pacijenti koji su primljeni zahtevaju hospitalizaciju i lečenje u bolničkim uslovima", dodaje Božović. 



 
 

Porast broja pacijenata na respiratoru govori u prilog tome da dolazi do razvoja teže kliničke slike sa 

svim komlikacijama koje zahtevaju kiseoničku potporu, a jedan broj pacijenata završi i na intenzivnoj 

nezi. 

Što se tiče izvora zaraze, kaže da je u Zlatiborskom okrugu krenuo porast broja iz Priboja, sada je 

Prijepolje odskočilo, Sjenica, kao i da u Požegi ima veliki broj pregleda, a da taj broj raste i u Užicu. 

"Ne može se govoriti o jednom mestu kao izvoru, već u celom Zlatiborskom okrugu raste broj pregleda. 

Juče smo imali u svim kovid ambulantama preko 1.100 pacijenata. Sve kovid ambulante rade sada do 20 

časova, a kovid ambulanta u okviru Opšte bolnice Užice radi 24 sata", ističe Božović. 

"Plaćamo danak odlascima na more, vidite i da su sva druženja, rođendani, svadbe bez poštovanja 

epidemioloških mera, retko ćete videti u restoranu da neko nosi masku", dodaje Božović. 

Kada je reč o vakcinaciji, kaže da je treću dozu primilo oko 4.000 ljudi u Zlatiborskom okrugu, a preko 

105.000 ljudi je primilo dve doze vakcine. 

Nepovoljna situacija u Kolubarskom okrugu, nagli skok broja zaraženih 

Direktorka Zavoda za javno zdravlje Valjevo, doktorka Marija Gavrilović, kaže za RTS da je trenutna 

epidemiološka situacija u Valjevu i na području Kolubarskog okruga nepovoljna. 

"Od početka avgusta dolazi do pogoršanja, povećanja broja obolelih i hospitalizovanih, da bi se 

poslednje dve nedelje taj broj naglo povećao", dodaje Gavrilovićeva.Trenutno je 65 obolelih u Valjevu, 

58 ljudi je hospitalizovano u valjevskoj bolnici, a deset pacijenata je na respiratoru.Ističe da su razlozi za 

pogoršanje situacije poznati – mali obuhvat vakcinacije, nepoštovanje mera, okupljanja, posebno u 

zatvorenom prostoru. 

"Preko 80 odsto su nevakcinisani, starosna struktura se pomera prema mlađoj populaciji, radno 

aktivnom stanovništvu i mlađim osobama. Obolelih ima u svim strukturama društva", navodi 

Gavrilovićeva i još jednom apeluje na sve da poštuju mere i da se vakcinišu. 

Begović za RTS: Delta soj je jako agresivan 

Delta soj preuzima primat na globalnom nivou, pa i u Srbiji. Na početku pandemije jedna osoba je mogla 

da zarazi dve, sada je delta soj doveo do toga da jedan čovek može da zarazi osam do devet ljudi, navodi 

za RTS dr Jelena Begović, direktorka Instituta za molekularnu genetiku i genetičko inženjerstvo. 

Navodi da je trenutna epidemiološka situacija u Srbiji očekivana jer se, kako kaže, nalazimo u pandemiji 

koja traje, koja je vrlo intenzivna i koja će trajati. 

"Imam osećaj da su ovog leta svi odahnuli, oni koji su vakcinisani rekli su – sad možemo sebi da damo 

oduška, oni koji nisu vakcinisani takođe su sebi dali oduška. Mi smo možda ranije krenuli na more, ranije 

su krenule žurke, toplo vreme je krenulo već u junu. Ljudi su izašli na ulice, dosta njih je skinulo masku, 

dosta njih se opustilo u svom ponašanju, a pojavio se soj koji je jako agresivan, u smislu da se jako brzo 

širi. Sada imamo jednu jako lošu situaciju i izgleda da su mladi došli na udar", ističe Begovićeva. 



 
 

U Srbiji se pogoršava epidemijska situacija - virus je, prema poslednjem preseku, potvrđen kod još 2.335 

osoba od 12.740 testiranih uzoraka. Od posledica zaraze preminulo je 12 osoba. Povećava se broj 

pacijenata u bolnicama i na respiratorima, čija podrška u borbi za život neretko zatreba i vrlo mladim 

osobama. 

"Najstrašnije je što se radi o mladim nevakcinisanim ljudima. Na pravom mestu između 20 i 30 godina, 

pa onda dolazi kategorija mlađih muškaraca između 40 i 50 godina i na kraju između 30 i 40 godina", 

navela je za RTS direktorka Kovid bolnice u Batajnici, doktorka Tatjana Adžić Vukičević.Istakla je da su 

kliničke slike pacijenata sada mnogo teže.  

"Sada mogu da kažem da su kliničke slike mnogo, mnogo teže i drastičnije i da praktično golim okom, 

bez uvida u medicinsku dokumentaciju, snimke pluća i laboratorijske nalaze, možemo da kažemo koji će 

bolesnik ići lošim tokom", rekla je Adžić Vukičevićeva.Naglasila je da se u više od 90 odsto sučajeva radi o 

nevakcinisanim ljudima.Doktor Milanko Šekler, virusolog i mikrobiolog Veterinarskog instituta u 

Kraljevu, rekao je za RTS da većinu novozaraženih čine mlađi ljudi. 

Poručio je da je vakcina ta koja nas može zaštititi i rekao da će treća doza, za koju god vakcinu da se 

opredelite 

 

 

"ON SE STRAŠNO BRZO ŠIRI" Dr Begović: Nekada je jedna osoba mogla da zarazi dve, a delta soj može da 

ih zarazi ČAK DEVET! 



 
 

Delta soj preuzima primat na globalnom nivou, pa i u Srbiji. Na početku pandemije jedna osoba je mogla 

da zarazi dve, sada je delta soj doveo do toga da jedan čovek može da zarazi osam do devet ljudi, navodi 

za RTS dr Jelena Begović, direktorka Instituta za molekularnu genetiku i genetičko inženjerstvo. 

Jelena Begović je gostujući u Beogradskoj hronici navela da je delta soj jako brzo ušao u populaciju i 

istisnuo sve dosadašnje sojeve. 

"Delta soj je počeo da preuzima primat u svim zemljama, na globalnom nivou preko 50 odsto slučajeva, 

sada i mnogo više pripada delta soju. Jako je brzo ušao u populaciju i istisnuo sve dosadašnje sojeve. 

Ono što je njegova glavna razlika u odnosu na dosadašnje sojeve je činjenica da se strašno brzo širi. Na 

početku pandemije jedna osoba je mogla da zarazi dve, sada je delta soj doveo do toga da jedan čovek 

može da zarazi osam do devet ljudi", objašnjava Begovićeva. 

Navodi da je trenutna epidemiološka situacija u Srbiji očekivana jer se, kako kaže, nalazimo u pandemiji 

koja traje, koja je vrlo intezivna i koja će trajati. 

"Imam osećaj da su ovog leta svi odahnuli, oni koji su vakcinisani rekli su - sad možemo sebi da damo 

oduška, oni koji nisu vakcinisani takođe su sebi dali oduška. Mi smo možda ranije krenuli na more, ranije 

su krenule žurke, toplo vreme je krenulo već u junu. Ljudi su izašli na ulice, dosta njih je skinulo masku, 

dosta njih se opustilo u svom ponašanju, a pojavio se soj koji je jako agresivan, u smislu da se jako brzo 

širi. Sada imamo jednu jako lošu situaciju i izgleda da su mladi došli na udar", ističe Begovićeva. 

Na pitanje šta je karakteristično za delta soj osim toga da se brzo širi, gošća Beogradske hronike navodi 

da su to simptomi koje ranije na početku pandemije nisu ukazivali na kovid 19. 

"Za delta soj curenje nosa je normalna stvar, sećam se u početku pandemije apsolutno nikome nije 

cureo nos, svima je naprotiv bio zapušen. Sad se curenje nosa pojavilo kao simptom korone. Tako da se 

virus verovatno malo menja u simptomima, ali velika razlika jeste da se izuzetno brzo širi", objašnjava 

Begovićeva. 

O mešanju različitih tipova vakcina 

Govoreći o trećoj dozi vakcine navodi da većina zemalja nema dovoljno vakcina za kompletno 

stanovništvo, pa treću dozu preporučuju najugroženijim, najranjivijim kategorijama, osobama sa 

oslabljenim imunitetom. 

"Što se tiče treće doze vakcine vidim da i Američki centar za kontrolu bolesti i Svetska zdravstvena 

organizacija preporučuju treću dozu pre svega ljudima koji su imuno kompromitovani, da se oni prvi 

zaštite. Većina zemalja nema dovoljno vakcina za kompletnu populaciju i odlučuju se naravno da prvo 

zaštite one najugroženije ali i one koji su u kontaktu sa velikim brojem ljudi - zdravstvene radnike, ljude 

koji rade u prosveti", objašnjava Begovićeva. 

Govoreći o mešanju vakcina navodi da tu vladaju podeljenja mišljenja. 



 
 

"Američki centar za kontrolu bolesti i SZO smatraju da bi trebalo primiti treću dozu iste vakcine kao 

prethodna dva puta, naravno, ako je prethodno sve proteklo u redu. Sa druge strane postoje studije i 

zemlje kao što su Kanada, Italija, Španija Nemačka koje apsolutno promovišu mešanje različitih tipova 

vakcina, ali ne sve. Ono što se zna jeste da Astra-Zeneka sa Fajzerom daje izuzetno jak imuni odgovor. Ali 

svaka vakcina ima svoje za i protiv", objašnjava gošća Beogradske hronike. 

Na pitanje - da li ćemo se vakcinisati svake godine odgovara: 

"Za sada ove godine pretpostavljam da hoćemo, videćemo kakva će situacija biti iduće godine", navela je 

Begovićeva i dodala da će treću dozu vakcine primiti u toku narednih dana. 

 

 

ČUDO DA NEMAMO 10.000 ZARAŽENIH Niko ne poštuje mere, a niko ih i ne kontroliše: Svadbe, 

utakmice, prevoz, tržni centri - nema maski, nema distance! 

Približavamo se piku četvrtog talasa korone u Srbiji, ove nedelje, izvesno je, imaćemo i po 3.500 

zaraženih na dnevnom nivou, a neke mere koje su i dalje na snazi sve manje se poštuju, a niko ih više i 

ne kontroliše. 

 

 



 
 

Posle svega što se svakodnevno može videti na ulicama širom naše zemlje, ponekad deluje neverovatno 

kako nemamo i po 10.000 novoobolelih na dan! 

Zato, krenimo redom. 

Prodavnice/tržni centri 

Proletos niste mogli da uđete u pekaru, supermarket ili tržni centar bez maske. Na ulazima su bili 

kontrolori koji su vas opominjali, pa čak i vraćali sa vrata. Sada vam u 99 odsto slučajeva niko neće ni 

prigovoriti ako uđete u prodavnicu da biste se snabdeli. 

Slično je i sa tržnim centrima. Polovina ljudi nosi maske, druga polovina ili ih nema, ili im stoje ispod 

brade “reda radi”. I u ovom slučaju niti je ko opomenut, a nismo čuli poslednjih meseci da je bilo ko i 

kažnjen zbog takvog ponašanja. 

Gradski prevoz 

Ovo je, posebno u Beogradu i drugim velikim gradovima, “tempirana bomba”. Ljudi se guraju, zbog 

gužve unose jedni drugima u lice, a polovina putnika nema maske. I predstavlja opasnost za sebe, ali i za 

druge. 

A da li ste čuli da je Komunalna milicija ili neka inspekcija vršila kontrolu i kažnjavala, ili barem 

opominjala putnike u poslednjih nekoliko meseci? Teško. 

Sada kada đaci kreću ponovo u školu to će tek biti prava “korona mina”. 

Koncerti 

I dok se na najvećim festivalima koliko-toliko poštovalo pravilo da samo vakcinisani ili sa negativnim 

testovima mogu da ulaze, mada je i tu prema svedočenju građana bilo “muljanja”, na pojedinim 

masovnim koncertima se nisu skoro uopšte poštovale protivepidmeiološke mere. 

- Za festivale, skupove, pozorišta ili muzičke svečanosti, za sve to postoji odobrenje Kriznog štaba i to se 

sprovodi uglavnom dobro. Kažem, uglavnom. Ali zato, niko od organizatora koncerata estradnih 

umetnica i umetnika, niko nije tražio niti suglasnost Kriznog štaba, niti poštuju mere. To se organizuje sa 

neograničenim brojem gostiju, i nikakve mere se ne koriste, to je nešto što doprinosi da brojke rastu - 

rekao je pre par dana za “Blic” prof. dr Branislav Tidoorović. 

Svadbe 

Po sadašnjim propisima dozvoljena su organizovana okupljanja do 500 ljudi. Za sva masovnija je 

neophodna dozvola Kriznog štaba. Prema svedočenju lekara najviše novozaraženih su povratnici sa 

letovanja ili osobe koje su bile na masovnim svadbama i drugim vidovima poslava. 



 
 

Kako je obelodanio ministar zdravlja Zlatibor Lončar na svadbi u Tutinu pre par nedelja bilo je više od 

1.200 osoba! O ovom događaju je pisao i “Blic”, a kako smo saznali od nadležnih, zbog ovog drastičnog 

kršenja mera niko nije ni procesuiran, niti kažnjen. 

Svadbe i proslave su dozvoljene i u zatvorenom, ali uz korišćenje maksimalno 50% kapaciteta objekta. 

Noćni klubovi 

Fotografije i snimci iz noćnih klubova svedoče o sjajnoj letnjoj zabavi, ali i totalnom nepoštovanju mera u 

većini ovakvih objekata. Krcate diskoteke, bez ikakve distance, glasna muzika i idealna atmosfera za 

prenošenje korona virusa. 

U ovakvim objektima dozvoljena je popunjenost 50% kapaciteta. 

Stadioni/dvorane 

Svedoci smo da su u poslednjih mesec i kusur dana održane mnoge utakmice i druge sportske 

manifestacije na kojima je bilo prisutno i više desetina hiljada gledalaca. 

Prema još važečim pravilima, jasno je napomenuto da je na utakmicama na otvorenom dozvoljeno 

korišćenje maksimum 50 odsto kapaciteta objekta. Dakle, ako stadion prima 50.000, na njemu može da 

bude 25.000 gledalaca. Međutim, uz važnu napomenu da na svakoj tribini treba da bude pola 

kapaciteta, a ne da jedna bude zatvorena, a druga krcata! 

Slično je i sa sportskim utakmicama u zatvorenom prostoru, dakle u dvoranama, gde su propisi još 

restriktivniji, pa je dozvoljeno samo 30 odsto kapaciteta. Dakle, ako hala prima 5.000 ljudi, u njoj može 

da bude maksimalno 1.500 ljudi. 

Šta mislite da li su ispoštovani propisi na poslednjim utakmicama Partizana i Crvene zvezde? 

Mere na snazi 

* Maske su obavezne u zatvorenim prostorima, prodavnicama, tržnim centrima, gradskom prevozu, kao 

i na otvorenom gde god ne može da se drži distanca 

* Dozvoljeno je organizovano okupljanje do 500 osoba, za masovnija je potrebna dozvola Kriznog štaba 

* Na sportskim manifestacijama na otvorenom dozvoljeno 50% kapaciteta objekta, u zatvorenom samo 

30% 

* Za ulazak u Srbiju je potrebna potvrda o vakcinaciji ili negativan PCR test (za neke zemlje i potvrda o 

preležanom kovud), a izuzetak su samo BiH, Crna Gora, Hrvatska, Mađarska, Bugarska, Albanija i Severna 

Makedonija. 



 
 

 

 

"MALAKSALOST, LUPANJE SRCA, NESANICA" Dr Đukić: Post kovid sindrom ima svaka deseta osoba 

Post kovid sindrom pogađa svaku desetu osobu koja je preležala korona virus, a doktorka iz Doma 

zdravlja Vračar Dragana Đukić upozorava da simptomi koje donosi nisu nimalo naivni. 

"Umor, hronični umor, malaksalost, nesanica, lupanje srca, otežano disanje, takođe se žale na učestale 

glavobolje čak i kod pacijenata koji nisu imali takve tegobe, zujanje u ušima, vrtoglavice, a hoću da 

naglasim da se to javlja i kod osoba koje su imale blaži oblik kovid 19 infekcije", izjavila je ona za Tanjug 

TV. 

Dodala je da se ljudi koji su preboleli kovid žale i na poremećaj psihičkog stanja, anksioznost, depresiju, 

poremećaj koncentracije što ih takođe ometa u njihovom svakodnevnom radu, a neki čak imaju i 

stomaene tegobe mučnine i dijareje. 

Doktorka Đukić upozorava i da simptomi post kovid sindroma nisu naivni, da mogu da traju mesecima i 

tako onemogućavaju pacijentima svakodnevnu aktivnost. 

"Savet lekara je slušati svoj organizam. Prvo promena životnih navika, nakon toga treba se javiti 

izabranom lekaru koji će po simptomima videti šta je potrebno uraditi od analiza i da li je eventualno 

potrebno slati dalje kod specijalista radi dalje dijagnostike", rekla je ona. 

 



 
 

Kako je navela, opadanje kose i dijabetes takođe se javljaju kod ljudi koji su preležali koronu, a kod žena 

može doći i do promene hormonalnog statusa što dovodi do neredovnog mesečnog ciklusa. 

Nebojša Čović 

Nebojša Čović, predsednik KK Crvena zvezda kaže da je njegovo iskustvo bilo jako negativno pošto je od 

sredine januara bio pozitivan i očekivao je da će se oporaviti. 

"Računao sam da ću imati dodatni period oporavka, ali evo to je sada već sedmi mesec i osećaj je kao da 

je i dalje nešto strano prisutno u meni", kaže Čović.On za Tanjug TV kaže i da nije spadao u grupu 

pacijenata kojima je korona napala respiratorne organe, naprotiv, njemu je prvo bilo napadnuto srce.U 

prilog tome i upozorenje kardiologa da se srce od korone može oporavljati godinama. 

"Prvo je bilo napadnuto srce, nakon toga jetra pa onda bubrezi, nakon sluha otišlo mi je na oči i to sam 

jedva stabilizovao i poslednji susret sa problemima je bila prostata", objasnio je.Kaže da je od 1. februara 

izgubio više od 36 kilograma. 

"Ubrzane posledice su se aktivirale od 6. aprila, a dobrim delom i u aprilu mi je koncentracija bila na vrlo 

niskom nivou, brzina misli mi je bila na vrlo niskom nivou, povremeno problemi sa sluhom, da li čujem ili 

ne, nisam gubio čulo mirisa, ali se jednostavno prazno energetski osećam, nemam snagu", zaključio je 

Čović. 

 

 



 
 

U Šumadiji pozitivan svaki treći testirani 

Prema izveštaju Instituta za javno zdravlje Kragujevac, u ponedeljak, 30. avgusta na području 

Šumadijskog okruga PCR metodom i antigenskim testovima uzorkovano je 425 građana. Od tog broja na 

virus kovida pozitivno je 136 osoba (32 posto u odnosu na broj uzorkovanih briseva).  

Najviše novoobolelih je u Kragujevcu: 93, Aranđelovcu 18, Batočini osam, Kniću sedam, Topoli pet, Rači 

četvoro i u Lapovu jedna osoba. U kućnoj izolaciji na teritoriji Šumadijskog okruga je 1.664 građana: u 

Kragujevcu 1.246, Aranđelovcu 154, Topoli 111, Rači 56, Kniću 54, Batočini 26 i 17 njih u Lapovu 

Trenutno, na lečenju od kovida-19 u UKC Kragujevac se nalazi 92 osobe, od toga je osam pacijenata na 

respiratoru. Prethodnog dana sa lečenja od korone iz kragujevačkog Univerzitetskog kliničkog centra 

otpuštena su dva pacijenta, oba iz Kragujevca. 

 

 

Tvorac Sputnjika: Čeka nas teška jesen, opasnost od novih, opasnijih sojeva 

Direktor Naučnoistraživačkog centra Gamaleja i tvorac vakcine Sputnjik V Aleksandar Gincburg izjavio je 

da nas, ako se situacija bude ovako razvijala, čeka teška jesen, te da postoji velika opasnost od pojave 

novih sojeva virusa korona koji mogu biti još opasniji od delta soja. 



 
 

Gincburg je istakao da u Gamaleja centru rade sve da spreče pojavu i posledice takvih scenarija, ali da 

vakcinacija na globalnom nivou ide sporo. 

Prema njegovim rečima, neke zemlje su potpuno vakcinisale stanovništvo, dok na primer Afrika još nije 

ni počela sa imunizacijom. 

„Ako bi sada sve fabrike i pogoni u svetu započeli proizvodnju samo jedne vakcine, nije važno koje, mogli 

bismo da proizvedemo količinu koja bi bila dovoljna za vakcinisanje samo 12 do 15 odsto stanovništva na 

planeti, a da bismo pobedili ovaj virus treba da bude vakcinisano 70 odsto populacije“, rekao je Gincburg 

za „Glas Srpske“. 

Govoreći o ruskoj vakcini, on je napomenuo da ona štiti od delta soja u 83 odsto slučajeva, te u 94 odsto 

slučajeva štiti od razvijanja težih oblika bolesti i hospitalizacije. 

„Za razliku od `mRNA` vakcina, koje stvaraju samo jednu vrstu antitela protiv proteina S i na taj način 

neutrališu virus, zbog čega njihova efikasnost protiv delta soja pada na 40 do 50 odsto, Sputnjik V stvara 

nekoliko vrsta ovih antitela, u koja spadaju i ona protiv delta soja, a takođe protiv britanskog i 

južnoafričkog soja“, pojasnio je Gincburg. 

Delta soj opasniji od svih prethodnih 

On je naveo da je delta soj opasniji nego svi prethodni i za razliku od vuhanskoj soja, koji kada uđe u 

ćeliju može da se replicira u virusne čestice koje ulaze u krv, delta soj prelazi iz ćelije u ćeliju kroz 

specijalne kanale, formirajući na taj način ogromne ćelije koje stvaraju veliku količinu virusnih čestica, na 

hiljade puta više nego kod vuhanskog soja. 

„Količina antitela koju ste dobili posle bilo koje vakcine ili preležane bolesti nije dovoljna da vas zaštiti od 

toga. Za to je potrebna mnogo veća količina antitela. To se može dostići dobijanjem treće doze. Za sada 

smo pokazali da je za to najbolje primeniti Sputnjik lajt`, rekao je Gincburg. 

On smatra da je vakcinacija dece neophodna, ali da bi se dozvolila primena neke vakcine kod dece, ona 

mora da prođe ozbiljna klinička ispitivanja i to mnogo ozbiljnija nego kod odraslih. 

„Pre mesec dana smo počeli klinička ispitivanja Sputnjika V kod dece uzrasta od 12 do 17 godina. 

Ispitivaće se razne koncentracije ove vakcine, a one su manje nego kod odraslih i to kod 660 dece u toku 

godinu dana“, naveo je Gincburg. 

Prema njegovim rečima, nakon toga specijalna komisija treba da proanalizira dobijene rezultate, pri 

čemu će se analizirati svaka, pa i najmanja nuspojava. 

„Tek kada dođemo do zaključka da je vakcina efikasna i potpuno bezopasna za decu, biće dozvoljena 

njena primena“, rekao je Gincburg 


